

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE 3 DE L'AJUNTAMENT DE SABADELL

Identificació de la sessió

Núm.de la sessió: 14/2013
 Caràcter: ordinari
 Data: 10 de desembre de 2013
 Horari: de 19:30 h a 21:25 h
 Lloc: Auditori del Centre Cívic de Ca n'Oriac

Assistents:

Carles Bosch Masó, president
 Eusebio García Fernández, vocal del PSC
 Manuel Calzado Corona, vocal del PSC
 Pedro López Abad, vocal del PSC
 Eduardo Torres Riquelme, vocal de l'AV de Sant Julià
 Emilio López Sánchez, vocal de l'AV de Ca n'Oriac
 Juan Antonio Artero Siles, vocal de l'AV de la Roureda
 Alonso Simón Martínez, vocal de l'AV de la Plana del Pintor
 Antonio Muela Cuerpo, vocal de l'AV del Torrent del Capellà
 José Antonio Pàrraga Marín, vocal de les entitats esportives
 Juan Noguera Ceron, vocal de les entitats regionals
 Avelino Garrigós Pérez, vocal del grup *altres entitats*
 Miguel Angel Tello Corredera, vocal de les entitats de comerciants
 Francesc Sanz Salvador, vocal d'altres centres d'ensenyament
 Pere Güell Gavilan, secretari delegat

Altres assistents:

Silvia Simó Pujol, directora de l'EEE Xaloc
 Pere Farrés Berenguer, psicòleg etapa 16/20 i tutor PQPI de l'EEE Xaloc
 Rosa Martínez Camarassa, coordinadora d'Urbanisme
 Lola Ortega Torres, tècnica de territori del Districte
 Públic assistent

Absents

Mhamed Aolad Aissa, vocal de les entitats culturals
 Júlia Saiz Muñoz, vocal de les entitats culturals
 Francisco Hermoso Moreno, vocal de les entitats esportives
 Raquel Jiménez Martínez, vocal de les entitats esportives
 Mamadou Diallo, vocal del grup *altres entitats*
 Carme Berbel Navarro, vocal de centres d'atenció primària
 Elisabeth Plans Soriano, vocal de centres d'atenció primària

Manuel Navas Escribano, representant de ES (5%)

Cristobal Ríos Gómez, representant del PP (5%)

Excusen l'absència:

Ramon Burgués Salse, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat

Manuel Robles Fernández, vocal del PSC

Antonio J. Recio Prats, vocal de l'AV de Torreguitart

Ana Almendro Pérez, vocal de les entitats educatives

Francisco J. Lobato Alvarez, vocal del grup *altres entitats*

Xavier Carbonell Arqués, representant de CIU (5%)

Ordre del dia

1. Aprovació de l'acta anterior.
2. Presentació del projecte de remodelació del Passeig de la plaça Major – Fase 2.
3. Presentació de l'Escola Xaloc: projectes de futur.
4. Informació sobre la Comissió de la Convivència del Districte 3.
5. Cicle de Nadal: activitats al districte.
6. Informació dels consells sectorials i del Consell de Ciutat.
7. Comunicacions.
8. Torn obert de paraules.

Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l'article 12 del Reglament municipal dels consells de districte, de 30 d'abril de 1997, el president, el Sr. Carles Bosch Masó, declara oberta la sessió.

Desenvolupament de la sessió

El senyor Carles Bosch dona la benvinguda a tots els assistents. A continuació inicia la sessió del Consell amb l'ordre del dia:

1. Aprovació de l'acta anterior

El president pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l'acta del 29 d'octubre de 2013, que prèviament s'ha enviat a tots els membres del consell. L'acta s'aprova per assentiment unànim.

2. Presentació del projecte de remodelació del Passeig de la plaça Major – Fase 2

Pren la paraula la Sra. Rosa Martínez, coordinadora d'Urbanisme, explicant que properament, s'iniciaran les obres d'aquest projecte i la voluntat de l'equip de govern es presentar el projecte definitiu a tots els Consells de Districte, ja que tot i ser una obra del centre, té rellevància a tota la ciutat. Respecte a les obres que s'executen ara, hi ha diversos àmbits molt afectats ja que es modifica el traçat de l'estació de C. Alfons XIII, que quedarà ubicada al mig del passeig de la plaça major. Continua dient que, encara

que no està acabada del tot la primera fase, alguns temes es tiren endavant ja que l'objectiu es recuperar part dels espais en superfície i que ja no siguin necessaris per la fase de la obra, al centre i també a plaça Espanya. El projecte fase II correspon a Racó Campanar, passeig plaça Major i alguns carrers colindants, essent en total 7508m2 afectats. Es un projecte molt treballat i debatut per entitats lligades a la cultura, comerç, urbanisme, grups municipals i amb la Fundació Bosch i Cardellac. A la vegada destaca que un dels temes que ha predominat al projecte ha sigut la recuperació de l'arbrat.

La Sra. Martínez explica alguns detalls del projecte:

- El racó del campanar s'ha configurat al projecte com un espai d'estada i molt verd, i que justament per les afectacions de l'obra actualment hi ha pocs espais amb ombra i vegetació.
- Els paviments seran de peça petita, paviment transpirable.
- S'incorpora una escultura que va ser un encàrrec a l'any 1991 a l'Antoni Tàpies i que està al museu d'Art, com a element dins de la plaça del Racó del Campanar.
- La voluntat és que el passeig estigui tot a un sol nivell. Respecte a mobilitat continuaria igual que ara, es a dir, restringit als pas dels vehicles privats, només poden circular transport públic i veïns.
- Com a element singular hi ha la incorporació d'una pèrgola a un extrem del passeig, realitzada per l'artista local Alfons Borrell, i que estarà feta amb vitrall de colors, i també un element d'aigua en l'altre extrem del passeig.
- El cost aproximat del projecte són 980.000 euros.
- L'empresa adjudicatària ha sigut Copcisa i actualment està fent els treballs preliminars d'arqueologia. La previsió per inici de les obres es la 2na.3a.setmana de gener i en 7 ó 8 mesos el centre tindrà una nova configuració.

A continuació s'obre un torn de paraules:

El Sr. Eusebio García pregunta com serà la pèrgola, si petita o gran, i si es podrà fer ús d'ella. La Sra. Martínez li contesta que és d'aproximadament d'uns 20x20 metres i 6-7 d'altura, amb la idea que pugui tenir utilitat.

La Sra. Martínez, com a finalització de l'exposició comenta que properament, possiblement al gener, podran presentar el projecte de Plaça Espanya.

Finalitzades les intervencions, el Sr. Bosch agraeix a la Sra. Rosa Martínez la informació donada.

(A les 19:50h la Sra. Rosa Martínez marxa de la reunió)

3. Presentació de l'Escola Xaloc: projectes de futur

Pren la paraula el Sr. Carles Bosch i presenta a la Sra. Silvia Simó, directora de l'escola i Sr. Pere Farrés tutor PQPI i psicòleg etapa 16/20. Continua exposant que l'escola te actualment una proposta que considera d'interès pel barri i ha cregut convenient presentar-lo al consell.

Pren la paraula la Sra. Sílvia i explica, amb el suport d'una projecció, que es tracta d'una escola concertada de la qual el titular és Associació Escola Educació Especial Xaloc, que està formada per pares i professionals de l'escola i és sense afany de lucre. Va ser creada a l'any 1970 i imparteix educació infantil, primària, secundària i etapa 16-20. Aquesta etapa es amb PTVA Programes de Transició a la Vida Adulta i PQPI d'Auxiliar d'Hoteleria: cuina i servei de restauració. Quan acaben aquesta etapa tenen convenis amb entitats d'inserció Sociolaboral per als nois i noies.

L'Ajuntament de Sabadell els va fer la cessió administrativa dels espais de l'antiga escola Miguel Hernández, i els comparteixen amb les entitats SIL TAINA d'inserció laboral i ADELLS d'activitats esportives i de lleure. Actualment tenen 108 alumnes.

En l'actualitat veuen que l'escola se'ls queda petita i per donar un futur més digne tenen el projecte de construir un nou edifici per nois a partir de 16 anys. Espais per poder fer pràctiques de cuina dignament i fer altres treballs. L'edifici estaria ubicat a la part de baix del recinte i podria respondre a les necessitats actuals de matrícula.

El Sr. Pere Farrés explica que tenen un projecte pedagògic molt ubicat al barri. Tallers intergeneracionals amb les persones grans del centre Sabadell Gent Gran i cada divendres els alumnes fan activitats com a part de pràctiques de participació ciutadana, integrat al currículum formatiu en l'etapa 16/20.

Actualment estan de celebració dels 10 anys de d'aquests taller i les entitats, amb ajut dels regidors, han preparat una sèrie d'actes que ens expliquen:

- Divulgació de la feina feta, mitjançant xerrades a diferents entitats i també a les del programa Ciutat i Escola.
- Participen el dia 15 amb la Marató de TV3 amb uns actes a la plaça del Pí i entre d'altres activitats faran el joc del quinto amb els regals que han aportat els comerciants, i als quals agraeixen la col·laboració que han tingut.
- Muntatge d'exposició retrospectiva de les activitats fetes al llarg dels 10 anys a residències d'avis, hospital Parc Taulí i centre cívic Ca n'Oriac
- A mitjans d'abril jornada tècnica a l'entorn de les relacions entre la salut mental i emocional i les relacions intergeneracionals.
- Proposta de col·locació al barri de Ca n'Oriac d'un element simbòlic que reflecteixi la relació intergeneracional entre els joves i la gent gran i establir un dia de festa de tancament de l'any, i posar una placa o altre element commemoratiu a la plaça del pi.

A continuació passen la projecció d'un vídeo realitzat per en col·laboració de les dues entitats i en el qual els nois han tingut un paper fonamental, ja que són actors i també han estat realitzant i col·laborant en tot el muntatge.

Pren la paraula el Sr. Carles Bosch per manifestar que el districte valora molt la tasca que realitzen i agraeix que hagin vingut per explicar que fan i els seus projectes de futur. Respecte a la demanda que fan de posar una placa o altre simbolisme a la plaça del Pí haurien de presentar un projecte explicant tot més concretament.

El Sr. Farrés explica que l'element simbòlic els es una mica igual, que per ells és acabar els 10 anys amb una festa, i que també voldrien que quedés com a lloc de referència per la gent gran i també per altres entitats com la seva, on poder fer trobades i celebracions.

El Sr. Manuel Calzado comenta que és molt important l'acte de presentació que han fet ja que la majoria del barri encara no saben que estan aquí.

El Sr. Pedro Abad comenta que des de l'associació de veïns de Ca n'Oriac els membres de l'escola Xaloc saben que ells sempre han valorat la seva presència al barri i considera que també es molt important que se'ls vegi. Valoren positivament que això ho portin també a altres districtes i els felicita.

El Sr. Farrés explica que costa molt que arribin els agraïments, que abans estaven al C. Cervantes i ja porten aquí 7 ó 8 anys i que el barri ràpidament es va obrir a la seva presència i la relació amb els comerços també es molt bona.

El Sr. Avelino Garrigós també es posa a disposició del centre pel que necessitin i valora positivament el que estan fent, així com el Fons Especialitzat en Discapacitat que recentment s'ha inaugurat a la Biblioteca del Nord, i la importància de col·laborar amb la gent gran.

4. Informació sobre la Comissió de la Convivència del Districte 3

El Sr. Carles Bosch explica que arran dels problemes que van sortir de convivència al districte tres es va crear una comissió de seguiment que ja dona els primers fruits. Van tenir una reunió ahir a la tarda per començar a buscar solucions. I s'està buscant de 2 maneres:

- Aplicant la llei, ja que tots com coneixedors de la llei i l'hem de complir, sense deixar de treballar en el col·lectiu i en la integració.
- Posant mesures sobre la taula que es decidiran en reunió de la comissió tripartita entre Veïns, Ajuntament i Mediadors del col·lectiu d'ètnia gitana.

Cal tenir present que hi ha problemes de convivència i d'altres, com poden ser a l'escola St. Julià, al menjador, nens que no actuen cívicament a l'hora de dinar, o el culte a la sala polivalent, aquests temes es gestionen apart.

Recorda que la cessió de la sala polivalent es una excepció per temes de perillositat, ja que el local on s'estava realitzant el culte no estava ben aïllat pels sorolls i havien moltes queixes de veïns, però era una vivenda hipotecada amb 7-8 famílies que l'avalen i si tancaven l'església perdien els ingressos. Actualment han aconseguit la dació en pagament i estan buscant un local a la zona de la Llanera. Sembla que ja el tenen i podrien deixar la sala polivalent en 2 mesos.

Continua dient que el que si es tractarà en aquesta comissió es la problemàtica que hi ha a la zona entorn de la biblioteca, on es donen casos com intimidació als nens que venien a la biblioteca, i que ja s'ha fet alguna actuació: s'ha tancat la *wifi* de la

biblioteca i aquells que anaven per aquest motiu ja no hi van. Tenen un vigilant de seguretat, i fa 3 setmanes es va fer una petita actuació policial, i també ha arribat el fred i surten menys.

Altres temes són les ocupacions en pisos de bancs, de les quals l'Ajuntament ha de garantir la convivència dels veïns de vivendes ocupades amb els veïns de l'escala. Des de l'Ajuntament treballen amb bancs perquè cedeixi els pisos a l'Ajuntament i aquest poder fer lloguer, però han trigat tant que s'han adelantat ocupant-los i ara toca vetllar per la convivència. Els punts en els que s'està treballant són:

- Preparant mediadors ètnia gitana.
- Des de l'Ampa IES Jonqueres preparant taller per pares.
- Des de diferents regidories que comprovin que realment els nens vagin a l'escola, que hi hagi una vigilància.
- Treballar la wifi de la biblioteca.
- Controls policials de nivell bàsic.

Continua dient el Sr. Bosch que si el nostre districte té problemes els arreglem a casa, però no volem donar la imatge de que són barris insegurs i hem de tenir en compte que la seguretat es un tema de percepcions.

Fruit d'aquesta taula, si s'aprova, hi hauran intervencions policials a nivell baix, mirar itv, permisos de residència, controls alcoholèmia, controls de drogues. També un canvi de direccions a la zona de la biblioteca, cosa que ja provocarà distorsions en els seus hàbits

Es farà una pista de petanca, que és una demanda del col·lectiu, i s'està treballant en decidir a on i en quines condicions s'ubicarà, ja que la idea es que surti de la col·laboració dels que han de jugar perquè se sentin més lligats a l'espai.

Tenint present que el compliment de la llei està per sobre de tot, també es vol ajudar en aspectes d'integració, com la pista de petanca, instal·lant elements infantils i reposant bancs a la plaça Palmeres per millorar la zona, així com fer un canvi d'ubicació de les *new jersey*, perquè no puguin posar les furgonetes

Respecte a la sala polivalent, el Sr. Bosch manifesta que ell va marcar una data per la marxa i és finals de gener.

Pren la paraula el Sr. Alonso Simón per preguntar sobre els pisos ocupats i especialment que si l'Ajuntament s'ha de fer càrrec de les molèsties que causen els pisos ocupats també s'hauria de fer càrrec de les reparacions, com el cas del carrer Oretana núm. 4 3r pis, que té el baixant del lavabo trencat des de fa molt temps i els veïns necessiten una solució ja.

El Sr. Carles Bosch contesta que això s'ha de mirar des del punt de vista de salut pública.

El Sr. Alonso recorda també que hi ha molts temes que no es solucionen, com la tanca del carrer Vosges i recorda que es va parlar que es presentaria el pla de com repartir les actuacions de cada barri.

El Sr. Carles Bosch diu que es cert que hi ha punts que no es solucionen, no és només aquest, i que es farà la presentació per poder establir les prioritats amb els barris.

El Sr. Alonso manifesta que el problema són les persones d'ètnia gitana i que si hi ha presència policial demanant la documentació els més afectats seran els immigrants que no són els que perjudiquen el barri, i que el que s'ha de fer es posar ordre.

El Sr. Carles Bosch explica que també actuaran a la zona de la biblioteca, per exemple demanant la ITV als camions i faran controls presencials.

Pren la paraula el Sr. Emilio López i pregunta qui formen la comissió tripartita.

El Sr. Bosch explica que la formen les Associacions de Veïns i Ampa Jonqueres, Ajuntament i col·lectiu d'ètnia gitana.

El Sr. Emilio López explica que a l'AVV de Ca n'Oriac van tenir una discussió sobre la comissió de convivència, i al marge de que el president està malalt, ells veïen que no era la forma de crear perquè ja s'havia fet tantes vegades que arriben a la conclusió que no serveix de res, i que el que es necessita és que s'actuï amb sancions.

El Sr. Bosch explica que a la campanya de St. Jordi, 23 d'abril, es van demanar permisos per 80 punts de venda de roses, per part d'escoles i famílies d'ètnia gitana. Aquestes van fer ramificacions i mes punts i es van posar 150 multes de 450€ cada una, totes elles al col·lectiu gitano excepte una, i justament era l'actual campió d'Espanya de floristeria, que tenia permís però per error es va col·locar a altre lloc.

El Sr. Antonio Muela comenta, respecte al culte que, tot i que fan molt soroll, si realment la sortida de la sala polivalent és per finals de gener no val la pena capficar-se i, per part de l'associació, esperaran a veure si es compleixen els terminis.

El Sr. Miguel Ángel Tello comenta que després de tants anys intentant solucionar aquest problema sense aconseguir-lo, i no saben perquè, ara tot el que es faci està bé, encara que algunes actuacions puguin perjudicar a altres persones. La percepció existeix, no tant per nosaltres com per als que venen de fora. I d'aquí a un temps, quan estigui feta l'estació just allà davant, aquesta percepció serà molt més directa i la gent no voldrà baixar aquí.

El Sr. Carles Bosch continua dient que la solució definitiva no existeix, si no que amb el caminar es van solucionant coses.

5. Cicle de Nadal: activitats al districte

Es procedeix a repartir als assistents un full (elaborat pels serveis tècnics del districte) amb les activitats que es realitzaran durant la època de Nadal i es comenten les més destacades.

6. Informació dels consells sectorials i del Consell de Ciutat

Pren la paraula el Sr. Miguel Angel Tello i explica que la última sessió es va realitzar a l'auditori Parc Taulí, i van destacar lo bé que funciona la sanitat a tot Sabadell i que destaquen dos CAP de Sabadell com els millors informatitzats. També el Sr. Ayuso va parlar de l'àmbit B30, que son 23 municipis pels que travessa la B30, per obtenir inversions, crear llocs de treball, i està publicat a les web de l'Ajuntament.

El Sr. Carles Bosch, davant diverses manifestacions de disconformitat envers el funcionament de la sanitat a Sabadell ofereix la possibilitat que la regidora de Salut, Sra.Cristina Moreno, assisteixi al Consell i ho expliqui.

7. Comunicacions

El Sr. Carles Bosch comenta que al proper Consell de Districte de gener s'hauran de votar al candidat del districte per a les Medalles d'Honor de Sabadell, i demana als assistents que facin la seva proposta. També comunica que ja es pot presentar la justificació per la subvenció destinada a activitats i projectes d'entitats veïnals.

8. Torn obert de paraules

Pren la paraula el Sr. Francesc Sanz per agrair al regidor l'actuació feta al carrer Puig Major, en reordenació d'aparcaments, actualització de pintura i reforç en senyalització.

I no havent més temes a tractar, el senyor Carles Bosch dóna les gràcies als assistents per les seves aportacions.

El president aixeca la sessió, de la qual com a secretari delegat, estenc aquesta acta.

El secretari delegat

Vist i plau
El president